
 

   
 

Plán rozvoje  

doktorského studijního programu 

 

Identifikace hodnoceného studijního programu 
 

Název Podniková ekonomika a management 

Garant doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, Ph.D. 

Forma denní/kombinovaná 

Jazyk český 

Fakulta Ekonomicko-správní fakulta 

 

Informace o hodnoticí schůzce 
 

Termín konání On-Site Visit: 12.-14. října 2022 

Členové hodnoticího panelu: Instituce  

Jaromír Kovářík (předseda) University of the Basque Country 

Renáta Kosová Imperial College London – Business School 

Emma Galli Sapienza University of Rome 

Jana Fidrmuc-Palagova University of Warwick – Warwick Business School 

Tom Broekel University of Stavanger Business School 

 

Termín konání samostatné diskuse se studenty: 13. října 2022 
 

Zastoupení studenti: 

 Zuzana Opatrná 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 



 
Plán rozvoje doktorského studijního programu 

 

Na základě výstupů Evaluation Report a On-Site Visit byly identifikovány a formulovány následující cíle 

pro další rozvoj hodnoceného studijního programu (uveďte cíl rozvoje studijního programu, 

navrhovaná opatření a předpokládaný termín implementace opatření).  

Shrnující komentář:  

V rámci obecných doporučení (pro všechny studijní programy) bylo doporučeno poskytnout jasné 

pokyny ohledně pravidel a požadavků na doktorské programy. Komunikace se studenty byla v tomto 

směru zlepšena jak na fakultní, tak na katedrové úrovni. Studenti v současné době dostávají na začátku 

studia (první den) řadu informací jak přímo od pracovníků oddělení vědy a výzkumu, tak od vedoucího 

katedry a předsedy oborové rady. Došlo také k úpravě přijímacího řízení, které je více unifikováno 

přítomností proděkana pro studium ve všech přijímacích komisích s tím, že přijetí studenta je v rukou 

komise, kde má vedoucí práce jen jeden hlas, tzn. že jeho síla je v rámci přijímacího řízení výrazně nižší. 

Současná témata jsou vypisována v angličtině tak, aby se zvýšil podíl studentů, kteří přichází ze 

zahraničí. Témata jsou také inzerována na mezinárodních serverech tak, aby se dostali přímo 

k relevantním zájemcům o studium. Zde je cílem dosažení vyššího počtu zahraničních studentů. 

S ohledem na doporučení koncipovat disertační práci jako soubor tří článků, je v současné době tato 

forma preferována, tzn. že studenti jsou již při nástupu do studia (a následně také opakovaně během 

studia) instruováni, že v rámci tvorby disertační práce musí předložit tři články doplněné souvisejícím 

a propojujícím textem. Cílem je tedy dosáhnout předkládání disertační práce ve formě tří článků. 

S ohledem na postupné tlumení studijního programu není prostor pro hlubší změny ve struktuře 

(především povinných) předmětů. Na druhou stranu jsou však předměty v prvním roce studia 

zaměřeny především na prohlubování znalostí a dovedností studentů a průběžně je také zvyšována 

kvalita předmětů tak, aby to odpovídalo úrovni doktorského studia. Cílem je tedy zvyšovat kvalitu 

předmětů v doktorském studiu tak, aby to odpovídalo mezinárodním standardům. 

V současné době mají studenti za povinnost absolvovat minimálně jeden zahraniční studijní pobyt 

v délce jeden měsíc, přičemž je studentům doporučováno (od začátku studia) absolvovat studijní pobyt 

v délce jednoho semestru. Také účast na interních seminářích a prezentacích mají studenti nastavenu 

jako povinnou. Od roku 2022 navíc studenti alespoň jednou ročně, buď na doktorandské konferenci na 

ESF nebo před oborovou radou, seznamují členy fakulty, případně katedry, s postupem ve svém 

výzkumu (disertaci). Studenti jsou také nabádáni k účasti na letních školách a kvalitních mezinárodních 

konferencích, přičemž fakulta a katedra tento typ aktivit podporuje také finančně (také ve formě 

specifického výzkumu). 

V současném studijním a zkušebním řádu je již také zavedena formální výkonnostní podmínka založená 

na absolvování povinných (ale i povinně volitelných) předmětech pro pokračování v doktorském studiu, 

neboť studenti mají jen omezený počet opakovaného zapsání předmětu a stanovené maximální lhůty, 

do kterých musí daný předmět splnit (absolvovat). Školitelé doktorských studentů byli instruováni, aby 

svým studentům umožnili měnit téma disertačních prací, tak, aby byly v souladu s prováděným 

výzkumem. V tomto směru je studentům doporučena spíše úprava (zpřesnění) tématu, a to především 

v prvních letech studia. 

Externí školitelé nejsou v současné době využíváni (až na jednu výjimku – jedná se však o původně 

interní školitelku) a ani do budoucna se s využíváním externích školitelů nepočítá. Odborní asistenti (s 



titulem Ph.D.) mají v současné době možnost vést jednoho doktorského studenta po schválení 

oborovou radou a tato možnost byla a je také v současnosti využívána. 

V rámci doporučení cílených konkrétně na studijní program bylo doporučeno založit tradiční Business 

program s různými specializacemi, které budou v rámci programu vzájemně sladěny, tzn. např. 

podniková ekonomika, strategie/management, podnikové finance, organizační chování, marketing, 

provozního management/IT apod. To by mělo vést ke zvýšení šancí na získání většího počtu 

zahraničních studentů i vyučujících. V tomto rámci jsou nově vypisovaná témata orientována do výše 

uvedených oblastí tak, aby korespondovala se standardním obsahem Business programu. Cílem je tedy 

vytvořit tematickou specializaci (dle jednotlivých disertačních prací), neboť s ohledem na postupné 

tlumení programu (viz níže), nedávají podstatné obsahové změny programu v takto krátkém časovém 

intervalu smysl. V tomto směru již byla vypsána nová témata, která na podzim 2023 přilákala řadu 

zahraničních uchazečů o studium. 

Díky odlišné politice fakulty (viz níže) nemá smysl nabízet specializované předměty či moduly 

v programu, neboť by jejich zavedení korespondovalo s termínem tlumení studijního programu. 

Naopak se ale nabízí začlenit studenty do výzkumných aktivit katedry, resp. jednotlivých školitelů tak, 

aby se zvýšila kvalita publikací doktorských studentů. Cílem je tedy zvýšit publikační aktivitu studentů 

v kvalitních časopisech (ve FORD 5.2) prostřednictvím užší spolupráce se školitelem. V tomto směru 

došlo již (během roku 2023) k významnému pokroku (u nemalé části studentů). 

Plán rozvoje je významně determinován rozhodnutím vedení fakulty o ukončení činnosti programu 

v roce 2027, resp. neprodloužení jeho akreditace v roce 2029. Vedení fakulty totiž rozhodlo o tvorbě 

společného doktorského studijního programu Ekonomie, management a finance, který by měl být 

akreditován v roce 2025 (první studenti by měli být přijímáni od jara 2026). S jeho spuštěním pak 

budou dosavadní doktorské studijní programy (včetně tohoto) postupně tlumeny (nebudou do nich 

přijímáni nový studenti a program bude sloužit pouze pro dostudování studentů stávajících). 

Strukturovaná tabulka: 

 

Cíl rozvoje studijního 
programu* 

Opatření vedoucí k cíli Implementace opatření, rok 
nebo cyklus 

Vytvořit koncepci profilace 
oblasti podnikové ekonomiky a 
managementu do společného 
doktorského programu 

Na základě tematické 
specializace jednotlivých 
školitelů vybrat klíčová 
obecnější témata z oblasti 
podnikové ekonomiky a 
managementu, která budou 
rozvíjena v novém doktorském 
studijním programu 

2023 - 2025 

Zvýšit publikační aktivitu 
studentů v kvalitních 
časopisech (ve FORD 5.2) 

Užší spolupráce se školitelem 
v rámci společného výzkumu a 
publikační činnosti 

2023 a dále 

Zvýšit podíl zahraničních 
studentů 

Vypisování témat v anglickém 
jazyce a propagace 
doktorského studia formou 
inzerátů v angličtině 

2023 a dále 

Dosáhnout předkládání 
disertační práce ve formě tří 
článků 

Motivovat studenty k přípravě 
a publikování článků v průběhu 
studia tak, aby pro ně bylo ve 

2024 a dále 



výsledku snazší sestavit 
disertaci ze tří článků. 

Zvýšit kvalitu (především 
povinných) předmětů  

Motivovat vyučující předmětů 
ke zvýšení kvality výuky, využít 
předmětovou anketu. 

2023 a dále 

Ukončení činnosti programu 
(neprodloužení stávající 
akreditace) 

Postupné tlumení činnosti 
programu po akreditaci 
nového, společného 
doktorského studijního 
programu (od jara 2026) 

Předpokládané ukončení 
činnosti programu 2027 
(nejpozději 2029 - konec 
akreditace) 

* Doplňte řádky podle potřeby 


